
provinsje fryslân 

provincie fryslân 
gp 

VERSLAG 

Overleg 

: 
Provinciale 

Regietafel Migratie 
& 

Integratie 

Datum 
: 27 

mei 
2020 

Tijdstip 

: 08.00 
uur 

tot 
09.00 uur 

Plaats 
: 
Provinciehuis 

Fryslân, 
Tweebaksmarkt 52 te Leeuwarden/Teams 

overleg 

Aanwezig: 

  

  

    

De heer 
A.A.M. 

Brok, Commissaris 
van 

de Koning 
in 

de provincie 
Fryslân (fysiek) 

(digitaal) 

De heer J. Gebben, burgemeester Tytsjerksteradiel (digitaal 

(digitaal) 

Mevrouw J. de Vries, burgemeester Súdwest-Fryslân, (fysiek) 

De heer 
F. 

Veenstra, burgemeester De Fryske Marren 
(fysiek) 

digitaal) 

(digitaal) 

De heer 
B. 

Wassink, wethouder 

gemeente 

Leeuwarden 

mn 

(fysiek) 

Mevrouw 
M. 

Waanders, burgemeester 
Waadhoeke 

(digitaal) 

Afwezig vanwege problemen 
met de 

verbinding: 

Mevrouw 
E. van 

Selm, burgemeester Opsterland 

De heer J. 
Rijpstra, burgemeester Smallingerland 

  

Nr. 

Onderwerp 

  

01 
|Opening 

en 

mededelingen 

De Commissaris 
van 

de 
Koning (CdK) opent 

de 
vergadering 

en heet iedereen 
van 

harte welkom. Mevrouw Van Selm en de heer 

Rijpstra zijn (nog) 

niet 

“op 

de 

lijn” 

  

02 
[Ingekomen 

stukken: 

Er 

zijn geen opmerkingen 
over de 

ingekomen 
stukken 

  

Rl 

geeft 
de 

presentatie flexibilisering 
asielketen. 

Op 

14 
mei 

jl 
is de 

uitvoeringsagenda vastgesteld 
door de 

Landelijke Regietafel, 
er 

waren 
2 

aanleidingen 
om deze 

agenda op 
te stellen. 

1. 

Hoge 
instroom heeft 

geleerd 

dat 
openen 

en sluiten niet 
goed 

is voor 
draagvlak. 

2. Er 

zijn 
asielzoekers die 

kansrijk         
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zijn 

maar 
nu 

lang 
moeten wachten 

op inburgering 
en 

op 
locatie veraf 

van 

huisvesting 

zitten. 

In 
de 

uitvoeringsagenda 
is de 

middellange termijn 

van 
de 

asielopvang uitgewerkt. 
Het 

toekomstbeeld 
gaat 

uit 
van 

3 
type opvanglocaties: 

de 
regionale opvanglocaties (ROL) 

voor 

kansrijken 
en 

vergunninghouders (start inburgering), 
de 

gezamenlijke 

vreemdelingenlocatie (voorheen proceslocatie) 
en de satellietlocatie 

(mensen 
die 

wachten 
op 

de 
vervolgprocedures). 

Creëren 
van 

flexibiliteit door flexibele 
opvangvormen. 

Er 
kunnen ook andere 

doelgroepen 
worden 

gehuisvest 
zoals 

jongeren, spoedzoekers 
en 

arbeidsmigranten. 

Dit 
kan 

bijdragen 

aan 
woonruimte 

op plekken 

waar 
dit schaars is 

maar kan 
ook een 

bijdrage 
leveren 

aan 

integratie 
en 

participatie. 
Voordeel is 

dat 
je 

een 
AZC 

niet meteen 

hoeft te sluiten. 
Hopelijk 

daardoor ook meer 

draagvlak 
en 

lagere 
kosten. 

Doelstelling 
is om te 

kijken 
of 

in 
de helft 

van 
de nieuwe locaties deze vorm 

van 

flexibiliteit 
kan 

worden 
ingebouwd. 

We creëren meer 

transparantie 
over hoeveel 

opvangplekken nodig zijn 
en wat het 

per 

provincie betekent, zodat we de 
provincies 

in 
staat stellen om daar snel 

op 
te 

reageren. 

De 
regionale regietafels 

zal 

gevraagd 
worden om een 

regionaal plan 
met 

betrekking 
tot 

op- 
en afschalen 

van 
de 

benodigde capaciteit. 

Er 
komt vanuit de 

LRT 

nog 
een 

toelichting 
en een format en het ministerie 

kan 

hierbij ondersteuning 
bieden. 

Startpunt 

zijn 
de 

huidige 
locaties en vandaar uit 

zal 
de transitie 

ingezet 
worden. 

In 
de 

grafiek 
staat de 

capaciteitsbehoefte, 

in 
het komende 

jaar 
is er een 

piek, 
daarom 

worden er 
417 

extra 
plekken per provincie gevraagd 

te 
creëren. 

De 
verwachting 

is dat 

er 29.000 tot 31.000 
plekken nodig zijn per 

1 

januari 
2023. 

Belangrijk: 
het is een 

prognose 
die eind 2019 is 

gemaakt, nog 
voordat corona er was 

en de 
grenzen gesloten werden, instroom is daardoor sterk 

afgenomen. 
de 

verwachting 

is dat als de 
grenzen 

weer 

open gaan 
dat we weer 

terug gaan 

naar 
dat niveau of 

hoger 

in 
verband met mensen die nu wachten. 

Burgemeester 
Waanders: het idee 

van 
flexibele 

opvang 

in 

tijden 

van 
mindere instroom 

waarbij huisvesting 
ook voor andere 

doelgroepen gebruikt 

kan 
worden: is dat alleen 

bedoeld voor 

regionale opvang 
en satelliet of alleen voor 

regionaal, 

PJ 

geeft 

aan 
dat het voor beide is. 

Burgemeester 
Waanders 

spreekt 

haar 

zorg 

uit over het 
draagvlak 

nu er ook locaties zullen komen met een concentratie 
van 

kansarme asielzoekers. 

er 

zijn 
drie 

groepen: kansrijk, 
kansarm en een 

groep 

waarvan 
het 

niet 
goed 

kan 
worden 

vastgesteld 
en 

uitgebreid 
onderzoek 

nodig 
is. De 

groep kansrijk 

en 

vergunninghouders 
komen 

in 
een ROL, denk dan 

aan 

Syriërs, Jeminieten, Turken. 

In 
een satelliet komen de meer kansarmen zoals Noordafrikanen 

maar 
ook Iraniërs, 

lrakezen en 

Afghanen, 
dus een brede 

groep. 

Burgemeesters 
Waanders: maakt zich 

zorgen 
over de Dublin clemanten en de 

zogenaamde ‘veilige 

landers’. Komen deze in een 
satellietlocatie? Dit is 

vaak 
ook de 

roep die voor overlast 
zorgt. 

eN 
Doel is om de 

procedure 

van 
de 

zogenaamde ‘veilige 
landers’ zo 

spoedig mogelijk 

af 
te doen. Deze 

blijven 
dan ook 

op 
de 

gezamenlijke 

vreemdelingenlocatie (GVL). 
Dublin duurt 

in 

praktijk langer. 
Dublin claim 

op 
ander 

Europees 
land. Wordt 

gekeken 

naar 

aparte 
locatie door de staatssecretaris. Geen 

enkele 
gemeente 

wil 
deze echter en dat maakt het 

ingewikkeld. 
Dit is een 

belangrijk 

aandachtspunt. 

Burgemeester 
Gebben sluit zich 

aan 

bij burgemeester 
Waanders. Deel 

van 
het succes 

van 
flexibele 

opvang 
is 

spoedig 
vertrek en versnelde 

procedures. 

In 

Tytsjerksteradiel 

nu 100tal Dublin die te 
lang blijven 

zitten. 
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De 
vergadering 

constateert 
dat de 

burgemeesters 

Van 
Selm en 

Rijpstra 
helaas niet 

kunnen aansluiten 
in 

verband met 
verbindingsproblemen. Zij 

zullen worden 
gebeld 

door 

de Kabinetschef. 

CdK 
vraagt 

naar 
het 

regionaal plan 
dat 

gemaakt 
moet worden. Hoe staan we er nu 

voor voor de korte 
termijn, 

maar 
ook voor de 

lange termijn. 
COA 

geeft 

aan 
dat 

Burgum 

een 

semipermanente 
locatie is die nu 

permanent 
wordt en 

waar 
momenteel 

sprake 
is 

van 
een 

uitbreiding 
met 254 

plekken. 

CdK 
geeft 

aan 
dat 

van 
de 

417 

wij 
dus 

al 
254 extra 

plekken 
kunnen leveren. 

COA 
zegt 

dat we dit niet zo moeten zien omdat deze 
al 

op 
de 

planning 
stond. 

CdK deelt deze 
mening 

niet. 
Landelijk 

levert dit ook 
al 

discussie 
op. 

Daarnaast is er 

ook een 

inspanning gepleegd 
voor 600 extra 

noodopvangplekken 

in 
Leeuwarden. 

Gemeente Leeuwarden 
geeft 

aan 
dat deze niet 

geschikt 
bevonden is 

in 
verband met 

de 
strenge maatregelen 

die 
gelden 

voor Corona en daarom niet 
doorgaat. 

COA 
geeft 

aan 
dat contract tot 26 

juli loopt 

maar 
door Corona niet wordt 

ingewilligd. 

CdK: we moeten de 
regietafel 

breder trekken, met 
gemeenten 

die 
nog geen 

AZC 

hebben. Hoe zit het met een kleinere locatie die 
qua 

aard en schaal beter 
kan 

passen 

en 
waar 

meer draagvlak voor is. 
En 

wanneer moet het 
regionaal plan 

er 

liggen? 

het minimale aantal is 200 
op 

een locatie. 

de 
provinciale rapportage 

moet binnen een 

half jaar 

klaar. 

Er 
komt een brief 

van 
de 

LRT 
komt met een 

toelichting. 
De 

LRT 
was 

op 

14 
mei. CdK: 

daar moeten we een keer 
apart 

over 

praten 
als we ook weten wat de andere 

gemeenten 
kunnen doen. 

CdK: hebben 
wij 

een 

probleem? BE 
ja, 

de korte 
termijn piek 

moet 

opgevangen worden. 
Maar 

op 
den duur 

kan 
er 

sprake zijn 

van 
afschalen. 

enh eL 
deze 

cijfers zijn 
een week 

geleden vastgesteld, Fryslân 
is de 

eerste 
provincie 

waar 
het 

besproken 
wordt. 

ledere 
provincie 

heeft 
zijn eigen uitdaging 

hierin. 

Burgemeester 
Gebben: Friesland neemt 

zijn verantwoordelijkheid 

maar 
er moet ook 

procentueel gekeken 
worden 

naar 
de andere 

provincies. 
CdK: er 

zijn 
4 

provincies 
die 

niet 
goed 

mee 

lopen. 
Als er 

gemeenten zijn 
die een 

bijdrage 
kunnen leveren vind 

ik 
dat 

interessant. Onze 
instellingen zijn 

over het 
algemeen goed geworteld. 

Toezegging: 
CdK neemt met 

burgemeester 
Veenstra dit 

punt 
mee 

naar 
de 

burgemeesterslunch 

van 

juli. 

  

    

Rondvraag 

Burgemeester 
Waanders: 

2 

sporen, 
korte 

termijn 
en 

lange termijn. 
Het 

2° 

spoor 

flexibilisering 
asielketen 

zal 
een aantal 

jaren 

in 

beslag 
nemen om 

van a naar 
b te 

komen. Wat betekent dit voor 
Fryslân. 

Zit niet 
in 

aantallen. Wel een 

omslag 

van 

type 

opvang. Omgeving 
St. 

Annaparochie huisvesting arbeidsmigranten 
wel een 

ding, 
nu 

beleid 
op. 

Daar 

zijn 

combi's 

mogelijk. Regionaal 
centrum 

1 AZC 
voor heel Friesland. Is 

dat de 
gedachte? 

Wat betekent die voor de Friese situatie? 

Burgemeester 

Gebben: 

pleidooi 

voor de snelheid in de 

procedures. 

De GVL's 

zijn 

gesloten 
en 

nareizigers 
kunnen zich niet 

inschrijven, graag 
aandacht voor. Heel veel 

Friese 
gemeenten 

staan 
positief tegenover 

het 
opvangen 

van 
500 kinderen 

Tytsjerksteradiel 
is bereid om een aantal 

op 
te nemen. 

eerste snelheid 
van 

de 
procedures 

heeft de volle aandacht, ook 

vanwege 
de 

dwangsomproblematiek. 
De 

GVL 
is de 

afgelopen 
week weer 

stapsgewijs 

open gegaan. 
Tot slot: de kinderen 

in 
Griekenland, 

ik kan 
de 

boodschap 
over 

brengen 

maar 
het is een 

politieke 
discussie. 
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Sluiting 

CdK sluit de vergadering, kort na de zomervakantie weer een (fysieke) bijeenkomst. 



Toelichting grondslagen
In dit document kunt u secties vinden die onleesbaar zijn gemaakt. Deze informatie is achterwege gelaten
op basis van de Wet open overheid (Woo). De letter die hierbij is vermeld correspondeert met de
bijbehorende grondslag in onderstaand overzicht.

J Art. 5.1 lid 2 sub e
Het belang van de openbaarmaking van deze informatie weegt niet op tegen het belang van de eerbiediging

van de persoonlijke levenssfeer van betrokkenen


